
Motion till riksdagen 

1988/89:Ju218 

av Lennart Andersson m. fl. (s) 
Polisen i Stockholms län 

Polisens arbetssituation och möjlighet att bedriva en meningsfull och effektiv 
verksamhet i storstockholmsområdet skiljer sig på viisentliga punkter från de 
förhållanden som råder i övriga landet. Or�akerna hUrtill kan bl. a. samman
fattas i följande: 
- Färre poliser iin för 10 år sedan 
- En vakanssituation �om är oacceptabel 
- Ett ökat antal avgångar från polisyrket 
- Ökad arbetsbelastning 
- Kraftigt ökad trafikintensitet 
- Ökat antal innevånare 
- Bristfälliga och icke ändamålsenliga polishus i bl.a. Södertälje. Handen, 

Huddinge och Solna 
- Bristfällig teknisk utrustning 

Beträffande antalet polistjänster så var personalläget i Stockholms läns 
polisdistrikt den 2 januari 1989 4 551 tjänster. Av dessa var 4 066 i tjänst 

_
(anställda), 485 vakanser och 609 frånvarande. Totalt var personalunder
skottet vid denna tidpunkt 775 anställda. 

Detta innebär en helt omöjlig arbetssituation som resulterar i nödvändiga 
men ofta bristfälliga lösningar av verksamheten. 

Vi anser därför att vid en fördelning av antalet tillkommande utbildade 
poliser måste en större andel tillkomma Stockholm� län. På kort sikt måste 
ökade resurser tillföras för att anställa administrativ personal och frigöra 
poliser för verksamheten. 

Vi menar också att de senaste årens ojämna intagning till aspirantutbild
ning har bidragit till den besvärliga situationen. En jämn intagning på 
nuvarande nivå (600) är därför nödvändig. Detta underlättar också myndig
hetens möjlighet att ta hand om aspiranterna på ett bra sätt. 

Svårigheten att rekrytera personal till polbyrket i Stockholm� län är stor. 
Framför allt beror detta på den överhettade arbetsmarknaden som Stor
stockholm utgör med den kraftiga konkurrensen, framför allt från det privata 
näringslivet, om den befintliga arbetskraften. Här krävs enligt vår mening 
särskilda ekonomiska medel för att underlätta rekryteringen av aspiranter till 
polishögskolan. Vi föresl{lr att rikspolisstyrelsen får i uppdrag att i Stock
holms län genomföra en siirskild rekryteringskampanj. 

En bra förutsättning för att göra polisyrket attraktivare är att förbättra 
arbetsmiljön. En viktig faktor är att det finns ändamålsenliga och rationella 
lokaler för verksamheten. l årets budgetproposition redovisa� rik�poli�sty-
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relsens prioriteringsordning av polishus, bl.a. Huddinge och Solna är högt Mot. 1988/89 
prioriterade. Däremot nämns inte Södertälje. Polismyndigheten i Södertälje Ju218 
har under lång tid till ansvariga myndigheter framfört behovet av ett nytt 

polishus. De nuvarande lokalerna är utrymmesmässigt otillräckliga och ur 

verksamhets- och arbetsmiljösynpunkt djupt otillfredsställande. Staten äger 

lämplig tomtmark som också är reserverad för en ny förvaltningsbyggnad. 

Därför anser vi att en projektering för en ny förvaltningsbyggnad i Södertälje 

snarast måste påbörjas så att byggnationen kan komma till stånd inom en 

nära framtid. 

Med det anförda anser vi att Södertälje mflste föras upp högt i prioritet. 

På samma sätt anser vi att ett nytt polishus/förvaltningsbyggnad i Handen 

måste föras upp betydligt högre i prioritet än vad som framgår av årets 

budgetproposition. Polisens lokaler i Handen har länge varit otillräckliga och 

orationella. Vi anser att en omedelbar projektering bör pc\börjas för ny 

förvaltningsbyggnad i l-landen. 

Hemställan 

Med hänvisning till det ovan anförda hemställs 

l. att riksdagen som sin mening ger regeringen till känna vad i 

motionen anförts om särskild rekryteringskampanj i Stockholms län 

avseende polisen, 

2. att riksdagen som sin mening ger regeringen till känna vad i 

motionen anförts om projektering av polishus i Södertiilje och 

Handen. 

Stockholm den 20 januari 1989 

Lennart Andersson (s) 

Sören Lekberg (s) Anita Johansson (s) 
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